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REVISTA PRESEI 
 

 Universitatea Bucureşti. Studenţii şi profesorii intră în grevă japoneză 
Studenţii şi profesorii facultăţilor din cadrul Universităţii din Bucureşti vor intra de joi în grevă japoneză în semn 
de protest faţă de decizia Ministerului Educaţiei Naţionale de a reduce numărul locurilor bugetate în 
universităţile din Consorţiul Universitaria, transmite News.ro. 
"Prin votul unanim al Senatului Universităţii, astăzi (miercuri, n.r.) s-a decis că de mâine, 19 aprilie, cadrele 
didactice şi studenţii UB vor protesta prin grevă japoneză faţă de decizia Ministerului Educaţiei de a reduce 
numărul de locuri subvenţionate acordate UB”, a anunţat miercuri decanul Facultăţii de Jurnalism şi Ştiinţele 
Comunicării, Mihai Coman. 
Astfel, studenţii şi profesorii vor purta pe braţe banderole albe, iar cursurile se vor ţine conform orarului. 
Şi studenţii Universităţii de Vest din Timişoara au intrat în grevă japoneză. Studenţii spun că sunt ignoraţi de către 
Ministerul Educaţiei Naţionale, în pofida încercărilor de a atrage atenţia asupra repartizării netransparente a 
locurilor bugetate la licență și masterat, respectiv a granturilor doctorale pentru anul universitar 2018-2019. 
”Organizaţia Studenţilor din Universitatea de Vest din Timişoara (OSUT), ca singură organizaţie sindical-
studenţească constituită la nivelul Universităţii de Vest din Timişoara, porneşte, în spirit de solidaritate cu 
studenţii celorlalte patru universităţi din Consorţiul Universitaria (Universitatea din Bucureşti, Academia de Studii 
Economice din Bucureşti, Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca şi Universitatea Alexandru Ioan Cuza din 
Iaşi), o grevă japoneză pentru a-şi exprima, încă o dată, dezamăgirea faţă de felul în care universităţilor de elită 
din România le-au fost tăiate un număr considerabil de locuri bugetate, ducând la diminuarea bugetului alocat 
procesului educaţional şi serviciilor dedicate studenţilor”, se arată într-un comunicat al studenţilor. 
Totodată, zeci de studenţi ai Universităţii Babeş-Bolyai (UBB) din Cluj-Napoca au organizat miercuri un flash-mob, 
în timpul căruia şi-au pus pe braţe banderole albe, semn al grevei japoneze pe care au declanşat-o pentru a-şi 
manifesta, astfel, atitudinea de protest faţă de reducerea numărului locurilor bugetate acordate universităţii de 
Ministerul Educaţiei Naţionale (MEN) pentru anul următor. 
Ministerul Educaţiei a publicat repartiţia preliminară a locurilor bugetate din anul I pentru studii universitare de 
licenţă, pentru forma de învăţământ cu frecvenţă, în anul universitar 2018 – 2019. Toate universităţile din 
Consorţiul Universitaria, care a criticat de mai multe ori derapajele guvernelor PSD, primesc din septembrie mai 
puţini bani de la stat pentru licenţă. 
Astfel, Universitatea din Bucureşti va avea din septembrie un total de 4.250 de locuri pentru anul I, cu 60 de locuri 
mai puţine decât anul trecut, Academia Naţională de Informaţii Mihai Viteazul din Bucureşti va avea 40 de locuri, 
cu 43 de locuri mai puţine decât anul trecut, Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca va avea 4.790 de locuri, 
cu 29 de locuri mai puţine decât anul trecut, în timp ce Universitatea Alexandru Ioan Cuza din Iaşi va avea 3.400 
de locuri bugetate, cu 25 de locuri mai puţine decât anul trecut, Academia de Studii Economice din Bucureşti 
(ASE) va avea 2.750 de locuri, cu 20 de locuri mai puţine decât anul trecut, Şcoala Naţională de Studii Politice şi 
Administrative din Bucureşti (SNSPA) - 735 de locuri, cu 15 locuri mai puţine decât anul trecut. 
De asemenea, Academia Forţelor Aeriene Henri Coandă din Braşov va avea în total 159 de locuri, cu 12 de locuri 
mai puţine decât anul trecut, iar Universitatea de Vest din Timişoara va avea 2.105 de locuri, cu 10 locuri mai 
puţine decât anul trecut. 
Rectorul Universităţii din Bucureşti, Mircea Dumitru, a anunţat că va da în judecată Ministerul Educaţiei pentru că 
a redus numărul locurilor bugetate şi a vorbit despre "triumful mediocrităţii şi al găştilor politice", afirmând că nu 
există nicio justificare raţională pentru reducerea numărului de locuri repartizate pentru anul 2018-2019 la toate 
cele trei studii de licenţă şi că aceasta va afecta foarte mult Universitatea Bucureşti. 
La doctorat, spunea Mircea Dumitru, reducerea va avea un impact de peste 3,6 milioane de lei, în timp ce la 
master şi la licenţă - 5,4 milioane de lei. El afirmă, ironic, că le va recomanda studenţilor să îşi facă masteratul sau 
doctoratul la tractoare sau la ingineria motostivuitoarelor, "fără ifose de ştiinţe umaniste”, adăugând că, oricum, 
pentru a conduce România au nevoie doar de o diplomă de inginer "luată de la universităţi de anticameră 
politică”.  
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În replică, Ministerul Educaţiei a acuzat Universitatea Bucureşti că dezvoltă programe mai degrabă pentru a crea 
norme pentru cele 1.267 de cadre didactice titulare, decât pentru a răspunde cerinţelor pieţei muncii cu privire la 
absolvenţi, spunând că este "surprinzător" că ARACIS a acordat acestei instituţii de învăţământ superior, la cea 
mai recentă evaluare instituţională, calificativul "grad de încredere ridicat”. 
Ministrul Educaţiei Naţionale, Valentin Popa, a declarat, luni, că cifrele de şcolarizare pentru anul universitar 2018 
– 2019 care au fost prezentate până acum sunt cifre ”preliminare” care vor suferi modificări la alocarea finală. 
Popa afirma că pentru prima dată există o fundamentare a acestor cifre, alocându-se locuri speciale pentru 
domeniile prioritare şi pentru elevii care provin din mediul rural, dar precizează că s-a ţinut, totuşi, cont de 
repartzările istorice de până acum, în proporţie de 90 la sută chiar în ceea ce priveşte studiile de licenţă. 
(Sursa: news.ro) 
 

 PROTESTE la un spital din oraşul lui Klaus Iohannis: Aproape jumătate dintre angajaţi acuză scăderi salariale 
importante 
Salariaţii Spitalului de Pneumoftiziologie din Sibiu protestează, joi, în curtea unităţii, nemulţumiţi de scăderea 
veniturilor odată cu aplicarea noului regulament privind acordarea sporurilor. Conducerea spitalului afirmă că 40 
la sută dintre salariaţi au veniturile micşorate cu sume cuprinse între 100 şi 1.200 de lei, după plafomarea 
sporurilor. 
Peste 50 dintre salariaţii Spitalului de Pneumoftiziologie din Sibiu au întrerupt lucrul, joi, şi au ieşit în curtea 
unităţii, nemulţumiţi că au primit salariile micşorate din cauza plafonării sporurior. Oamenii au mesaje pe care 
scrie ”Vrem sporurile înapoi”, ”Respect”, ”Noi îngrijim bolnavii, nu voi” şi scandează ”Nu vă bateţi joc de noi, vrem 
sporul înapoi”. Conducerea unităţii afirmă că 40 la sută dintre salariaţi au primit mai puţini bani, scăderile fiind 
cuprinse între 100 şi 1.200 de lei. 
”Începând cu luna martie, pentru 40% din personalul Spitalului de Pneumoftiziologie Sibiu SALARIILE sunt MAI 
MICI cu sume între 100 şi 1.200 lei, din cauză că valoarea sporurilor de pericol a fost diminuată în conformitate cu 
noile prevederi legale. Chiar dacă în noul «Regulament de sporuri» aprobat prin H.G. nr.153/30.03.2018, valoarea 
maximă a sporurilor de pericol pentru spitalele de monospecialitate este de 85%, în fapt, procentul nu poate fi 
acordat! Potrivit art. 25 alin.(2) din Legea nr.153/30.06.2017, ordonatorii principali de credite – în cazul nostru 
Consiliul Judeţean – sunt obligaţi să se încadreze cu sporurile în limita a 30% din suma salariilor de baza a tuturor 
institutiilor din subordine. Prin urmare, suntem în imposibilitatea să mai acordăm salariaţilor sporurile de care au 
beneficiat până în prezent, pentru a nu încălca legea”, a declarat Cristian Roman, managerul unităţii. 
Reprezentanţii Consiliului Judeţean au precizat că în această săptămână au reuşit să centralizeze toate datele 
primite de la instituţiile din subordine şi a comunicat acestora sumele maxime care pot fi acordate ca sporuri, 
conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Olguţa Vasilescu: Regulamentul de sporuri în sănătate trebuie revizuit. Legea salarizării nu se modifică 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, transmite că, din punctul său de vedere, regulamentul de sporuri în 
sistemul de sănătate trebuie revizuit, declarând că speră ca sindicaliştii care îi reprezintă pe cei din sectorul 
medical să fie de acord cu variante corecte de salarizare. 
"Din punctul meu de vedere, Regulamentul de sporuri în Sănătate trebuie revizuit. Nu este normal ca un doctor 
de la Fundeni să aibă un venit mai mic decât un doctor de la Băileşti, doar pentru că acolo s-au acordat sporuri 
mai mari, după cum nu e normal ca secretara să aibă, în continuare, sporuri mai mari decât medicul. Asta se 
întâmplă, din păcate, în continuare, în foarte multe spitale. Nu este necesară amendarea Legii salarizării, ci a 
Regulamentului de sporuri, unde sperăm ca sindicaliştii care îi reprezintă pe cei din sectorul medical sa fie de 
acord cu variante corecte de salarizare şi nu să urmărească doar interesul categoriilor de personal pe care le 
reprezintă şi să rămânem în situaţia în care venitul unui muncitor fără studii superioare depăşeşte, uneori cu 
100%, venitul unui profesor, de exemplu, iar in alte cazuri scade de la 1500 la 1300 venitul unuia care chiar 
interferează cu pacientul. Asta pentru că ne dorim o lege aşezată pe principii corecte, chiar dacă cei vizaţi direct ar 
vrea să fie aşa, dar să nu li se aplice lor", a scris Lia Olguţa Vasilescu, pe Facebook. 
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Ministrul Muncii arată că s-a lucrat la o “lege cadru” a salarizării în minister, însă, pentru cazurile excepţionale 
cum ar fi sănătatea, unde "îngrijitoarea lucrează printre bolnavi şi are o meserie, în mod evident, mai riscantă, dar 
al cărei risc nu îl pot aprecia cei care elaborează o lege cadru, ci doar specialiştii din instituţii cu atribuţii", s-a luat 
decizia ca ministerele de resort, în acest caz Ministerul Sănătăţii, să elaboreze un “Regulament de sporuri”. Lia 
Olguţa Vasilescu transmite că nu au cum să decidă cei din Ministerul Muncii sau Parlamentul României ce 
specializare e mai importantă şi merită mai multe sporuri. 
"Am aşteptat încă din luna septembrie a anului trecut Regulamentul de sporuri, dar nu se putea ajunge la nicio 
soluţie cu sindicatele. Când se negocia cu reprezentanţii medicilor, ei solicitau sporuri mai mari pentru medici şi 
raportate la noul salariu, când se discuta cu cei care reprezintă personalul TESA, aceştia cereau sporuri mai mari 
pentru această categorie şi mai mici pentru medici, motivând că “oricum, le-au crescut salariile”. Discuţiile au fost 
purtate până în ultima săptămână din martie, fără a se ajunge la vreun compromis în privinţa Anexei 10, care a 
fost solicitată de sindicate, pentru ca, apoi, tot sindicatele să ceară eliminarea ei, iar azi, să ne transmită că o vor 
din nou. Ca la români! Pentru că exista riscul de a nu se mai putea plăti deloc salariile în aprilie, în absenţa unui 
Regulament de sporuri şi în condiţiile în care mai era doar o săptămână pentru calcularea noilor salarii, Guvernul 
şi-a asumat să adopte Regulamentul de sporuri în ultima formă discutată cu sindicatele, adică fără Anexa 10", 
scrie ministrul, pe Facebook. 
Lia Olguţa Vasilescu remarcă faptul că, chiar şi în situaţia în care regulamentul de sporuri nu a ieşit în cea mai 
fericită variantă, 80% dintre spitale nu înregistrează scăderi de venituri la niciun salariat, ci creşteri masive la 
medici şi asistente. 
"Am văzut cererea medicilor de a nu se face diferenţe între cei din echipa medicală. Din păcate, bugetul nu îşi 
permite creşteri mai mari, astfel încât toţi bugetarii să fie trecuţi automat, de acum, la grila din 2022, aşa cum s-a 
făcut în cazul medicilor şi asistentelor. În acelaşi timp, biologul din Sănătate, spre exemplu, nu poate fi plătit mai 
mult decât cel din Învăţământ, pentru ca au aceleaşi studii. Ce îi poate diferenţia este sporul din Sănătate. (...) Ca 
sa concluzionez, regulamentul de sporuri trebuie revizuit, legea salarizării nu se modifica! Dacă legea va fi 
abrogata, aşa cum promite Orbán ca va face in prima zi de preluare a guvernării, cei care vor plânge după ea vor fi 
mai mulţi decât cei care o contesta acum!", arată ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul a cerut miniştrilor Sănătăţii, Muncii şi Finanţelor să identifice problemele din sistemul de sănătate 
Premierul Viorica Dăncilă le-a solicitat miercuri miniştrilor Sănătăţii, Muncii şi Finanţelor ca, până la sfârşitul 
acestei săptămâni, să identifice "problemele care apar în sistemul de sănătate" pentru a putea fi găsite soluţii. 
 
"În cadrul acestei şedinţe vreau să rog pe doamna ministru al Sănătăţii, doamna ministru al Muncii, domnul 
ministru al Finanţelor Publice să identifice, până la sfârşitul acestei săptămâni, problemele care apar în sistemul 
de sănătate, să găsim soluţii", a declarat Dăncilă, la începutul şedinţei de Guvern. 
  
Totodată, şefa Executivului le-a cerut celor trei miniştri să aibă, luni, o discuţie cu managerii spitalelor în care sunt 
probleme, pentru a fi identificate "soluţiile corespunzătoare". 
 
"Luni să cheme managerii spitalelor în care avem probleme, pentru a avea o discuţie cu dumnealor şi a identifica 
soluţiile corespunzătoare, astfel încât acest subiect să poată fi închis", a mai spus Dăncilă la începutul şedinţei de 
Guvern. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Legea Centenarului Marii Uniri, promulgată de preşedintele Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, miercuri, decretul pentru promulgarea Legii privind Centenarul Războiului 
pentru Întregirea Neamului şi Centenarul Marii Uniri. 
 
Şeful statului a cerut Parlamentului reexaminarea acestei legi, solicitare care a fost aprobată de Camera 
Deputaţilor în calitate de for decizional. 
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Deputaţii au eliminat din textul legii articolul care prevede că "Guvernul României va elabora până la data de 31 
decembrie 2017, în condiţiile prevăzute la alin. (1), calendarul de activităţi pentru comemorarea Războiului 
pentru Întregirea Neamului în anul 2018", deoarece acest termen era depăşit. 
 
Potrivit legii privind Centenarul, pentru perioada 2019 - 2020, în urma consultării şi pe baza propunerilor venite 
de la autorităţile administraţiei publice centrale şi locale, precum şi din partea altor instituţii, companii de stat, 
regii autonome, culte religioase legal recunoscute, organizaţii neguvernamentale şi creatori independenţi, 
Guvernul României va elabora anual, până la data de 30 noiembrie a anului anterior, Programul Naţional de 
Aniversare a Centenarului, aferent anului următor, care se aprobă prin hotărâre a Guvernului. 
 
"Autorităţile administraţiei publice centrale şi locale pot organiza manifestări, ceremonii şi activităţi legate de 
Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului şi al Marii Uniri. Activităţile din Programul Naţional de 
Aniversare a Centenarului vor fi finanţate din bugetele autorităţilor publice şi instituţiilor organizatoare. 
Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale va selecta activităţile incluse în Programul Naţional de Aniversare a 
Centenarului pe baza criteriilor stabilite de acesta, privind relevanţa şi încadrarea bugetară a activităţilor 
propuse", se arată în actul normativ. 
 
Potrivit acestei legi, se instituie o serie de distincţii naţionale, printre care Medalia Comemorativă "Centenarul 
Războiului pentru Întregirea Neamului" şi Medalia aniversară "Centenarul Marii Uniri". 
 
"În termen de 30 de zile de la intrarea în vigoare a prezentei legi se va constitui o Comisie specială a Camerei 
Deputaţilor şi Senatului dedicată Centenarului", se mai arată în lege. 
 
Tot miercuri, preşedintele Iohannis a semnat decretele privind supunerea spre ratificare Parlamentului a 
Acordului de securitate socială între România şi Republica Orientală a Uruguayului, semnat la Montevideo, la 13 
septembrie 2017, şi a Acordului de parteneriat privind relaţiile şi cooperarea între Uniunea Europeană şi statele 
membre ale acesteia, pe de o parte, şi Noua Zeelandă, pe de altă parte, semnat la Bruxelles, la 5 octombrie 2016.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 MODIFICAREA CODURILOR PENALE: Denunţătorul are imunitate dacă denunţă în 6 luni de la faptă / Simpla 
"laudă" de a interveni pe lângă un funcţionar nu e trafic de influenţă / Noţiunea de grup infracţional organizat, 
redefinită / Neglijenţa în serviciu din Codul Penal, abrogată 
Comisia specială pentru Legile Justiţiei, condusă de fostul ministru al Justiţiei Florin Iordache, a publicat proiectele 
de modificare a codurilor penale, care vor intra în dezbatere. După ce a modificate legile privind organizarea 
judiciară, organizarea CSM şi statutul magistraţilor, Comisia urmează să aducă modificări codurilor penale şi să 
implementeze în legislaţia românească directiva europeană privind prezumţia de nevinovăţie. 
Proiect modificare coduri: Neglijenţa în serviciu din Codul Penal, abrogată 
Una din propunerile din proiectele de modificare a codurilor penale din Parlament vizează abrogarea infracţiunii 
de neglijenţă în serviciu deoarece, potrivit documentului, este dificilă diferenţierea între abatere disciplinară şi 
faptă penală. 
„În ceea ce priveşte abrogarea art. 298, se impune abrogarea acestei norme, deoarece este foarte greu să se 
distingă între abaterea disciplinară şi fapta penală, dat fiind că ambele forme sunt reglementate în acela şi mod. 
Astfel, se ajunge la incriminări discreţionare, fără elemente clare de distincţie. În plus, faţă de decizia CCR 
referitoare la neconstituţionalitatea infracţiunii de neglijenţă în serviciu, în care s-a configurat conţinutul 
constitutiv al infracţiunii în aceeaşi manieră ca la abuzul în serviciu, devine imposibil de imaginat cum s-ar putea 
încălca expres o normă, dacă funcţionarul ar cunoaşte-o şi nu ar urmări un scop ilicit. Adică, există o contradicţie: 
dacă funcţionarul cunoaşte textul de lege şi îl încalcă voit atunci forma de vinovăţie a culpei nu poate fi reţinută. 
Dacă nu îl cunoaşte din motive independente de voinţa sa (nu are competenţa de a o cunoaşte), atunci nu poate 
exista nicio formă de vinovăţie a acestuia”, arată documentul. 
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-0:19 
De asemenea, în sursa precizată se mai arată că principiul potrivit căruia nimeni nu poate invoca necunoaşterea 
legii trebui utilizat numai în materia răspunderii civile ori disciplinare, deoarece necunoaşterea legii civile nu 
poate angaja răspunderea penală. 
„Or, în condiţiile în care există o hemoragie legislativă civilă, când normele se contrazic unele pe altele şi este 
extrem de dificil pentru un profesionist să cunoască toate legile, este dificil să pretinzi unor persoane Să cunoască 
toată legislaţia civilă sub sancţiuni penale. Astfel, nesocotirea unor legi importante reprezintă deja fapte penale 
(în materie de circulaţie, de practicare a unor profesii, de exemplu în circulaţia pe căile ferate, trafic aerian, 
domeniul nuclear sau alte domenii unde legiuitorul a incriminat expres încălcarea unor norme importante). Dacă 
se vor semnala încălcări grave de norme în anumite domenii se va putea incrimina atunci nesocotirea acelor 
norme în mod expres”, mai prevede proiectul. 
Noţiunea de grup infracţional organizat, redefinită în proiectul de modificare a codurilor 
Propunerea de modificare a codurilor penale prevede o schimbare în privinţa noţiunii de grup infracţional 
organizat şi anume că acesta nu poate fi definit ca un grup format ocazional pentru comiterea unei infracţiuni ce 
nu are continuitate sau o structură determinată. 
„La articolul 367, alineatul (6) se modifică şi va avea următorul cuprins: Prin grup infracţional organizat se înţelege 
grupul structurat, format din 3 sau mai multe persoane, care există pentru o perioadă şi acţionează în mod 
coordonat în scopul comiterii uneia sau mai multor infracţiuni grave, pentru a obţine direct sau indirect un 
beneficiu financiar sau alt beneficiu material; Nu constituie grup infracţional organizat grupul format ocazional în 
scopul comiterii imediate a uneia sau mai multor infracţiuni şi care nu are continuitate sau o structură 
determinată ori roluri prestabilite pentru membrii săi în cadrul grupuplui. Prin infracţiune gravă se înţelege 
oricare dintre infracţiunile prevăzute de art. 223 alin. (2) din Codul de Procedură Penală, inclusiv acelea pentru 
care legea prevede pedeapsa închisorii mai mare de 5 ani”, se arată în documentul menţionat. 
Alineatul (6), înainte de a fi modificat, definea grupul infracţional organizat drept un grup „structurat, format din 
trei sau mai multe persoane, constituit pentru o anumită perioadă de timp şi pentru a acţiona în mod coordonat 
în scopul comiterii uneia sau mai multor infracţiuni". 
Comisia specială pentru Legile Justiţiei, condusă de fostul ministru al Justiţiei Florin Iordache, a publicat proiectele 
de modificare a codurilor penale, care vor intra în dezbatere. După ce a modificat legile privind organizarea 
judiciară, organizarea CSM şi statutul magistraţilor, Comisia urmează să aducă modificări codurilor penale şi să 
implementeze în legislaţia românească directiva europeană privind prezumţia de nevinovăţie. 
Proiect: Audierea unei persoane trebuie să dureze maximum 6 ore din 24 
Una dintre prevederile cuprinse în proiectul de modificare a codurilor penale depus în Parlament vizează 
modalitatea de audiere a unei persoane, care nu trebuie să depăşească mai mult de şase ore din 24. O altă 
modificare arată că înregistrările convorbirilor nu mai pot fi folosite ca probe. 
„Audierea unei persoane nu poate dura mai mult de 6 ore din 24 de ore. (...) Martorul poate refuza să depună 
mărturie cu privire la acele fapte sau împrejurări care ar putea atrage răspunderea sa pentru săvârşirea unei fapte 
penale. O persoană audiată în calitate de martor protejat sau ameninţat nu poate fi audiată în aceeaşi cauză, în 
calitate de martor cu identitate reală decât dacă au încetat temeiurile care au condus la acordarea altei calităţi. O 
persoană nu poate avea mai multe calităţi de martor fără identitate reală şi nici nu poate fi în acelaşi timp şi 
martor ameninţat şi martor protejat în aceeaşi cauză”, se arată în proiectul de modificare. 
Aceeaşi sursă mai arată că o persoană poate refuza să depună mărturie în calitate de martor şi persoanele care, 
convieţuind cu suspectul sau inculpatul, au stabilit cu acesta în relaţii asemănătoare celor dintre soţi sau celor 
dintre părinţi şi copii, precum şi persoanele care s-au aflat în trecut în această situaţie. 
Tot în proiect se mai arată că alineatul 3 al articolului 139 din Codul de Procedură Civilă, ce vizează supravegherea 
tehnică, se abrogă. Concret, alineatul abrogat arată că „înregistrările prevăzute în prezentul capitol, efectuate de 
părţi sau de alte persoane, constituie mijloace de probă când privesc propriile convorbiri sau comunicări pe care 
le-au purtat cu terţii. Orice alte înregistrări pot constitui mijloace de probă dacă nu sunt interzise de lege”. 
Proiect coduri: Simpla ”laudă” de a interveni pe lângă un funcţionar nu e trafic de influenţă 
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Una dintre modificările ce ar urma să fie aduse codurilor penale, de către comisia condusă de Florin Iordache, 
prevede că dacă acţiunea de traficare nu a fost consumată, simpla ”laudă”, care conduce la dobândirea unor 
foloase necuvenite, este infracţiune, dar e înşelăciune, nu trafic de influenţă. 
"Se impune şi modificarea a alineatului (1) al art. 291 privind infracţiunea de «trafic de influenţă» deoarece 
trebuie să se realizeze o diferenţiere legală între această faptă şi cea de înşelăciune. Ca atare, s-a introdus o 
condiţie nouă şi anume se cere pentru existenţa ei ca acţiunea de traficare să fi avut loc. Este o reglementare 
necesară deoarece la acest moment nu este clar în legislaţia penală când o persoană săvârşeşte infracţiunea a 
cărei modificare se propune şi când pe cea de înşelăciune, atunci când doar se laudă că poate interveni pe lângă 
un funcţionar public şi în acest fel induce în eroare terţa persoană. Aşadar, dacă acţiunea de traficare (influenţa) 
nu a fost consumată, simpla ”laudă”, care conduce la dobândirea unor foloase necuvenite, va continua să fie 
infracţiune, dar infracţiunea de înşelăciune", se arată în proiectul privind punerea în acord a prevederilor Legii nr. 
286/2009 privind Codul 
penal. 
Potrivit proiectului, această modalitate de incriminare are ca scop să evite dubla incriminare, deoarece în actuala 
reglementare simpla afirmaţie că o persoană are influenţă asupra unui funcţionar, deşi această afirmaţie este 
nereală, întruneşte atât elementele constitutive ale infracţiunii de înşelăciune, dar şi pe cele ale infracţiunii de 
trafic de influenţă. 
Comisia specială pentru Legile Justiţiei, condusă de fostul ministru al Justiţiei Florin Iordache, a publicat proiectele 
de modificare a codurilor penale, care vor intra în dezbatere. După ce a modificate legile privind organizarea 
judiciară, organizarea CSM şi statutul magistraţilor, Comisia urmează să aducă modificări codurilor penale şi să 
implementeze în legislaţia românească directiva europeană privind prezumţia de nevinovăţie. 
Proiect: Denunţătorul are imunitate dacă denunţă în 6 luni de la faptă 
Una dintre modificările ce ar urma să fie aduse codurilor penale, de către comisia condusă de Florin Iordache, 
prevede că denunţătorul poate beneficia de "imunitate", adică scutirea sau reducerea pedepsei, doar în cazul în 
care face denunţul în şase luni de la comiterea faptei. 
"Propunerea de modificare a art. 290 alin. (3) se impune deoarece este necesar ca imunitatea absolută a 
„denunţătorului” să fie cenzurată de lege. Astfel, cel care oferă mită sau cumpără influenţă nu mai are la 
„dispoziţie” decât 6 luni de a denunţa fapta şi astfel să aibă posibilitatea de a scăpa de pedeapsă chiar dacă a 
săvârşit fapta prevăzută de legea penală. Aceasta deoarece în ultimii ani se constată o foarte mare dezavuare 
publică în privinţa modalităţii în care se procedează cu persoanele care au comis infracţiuni grave (de exemplu, 
dare de mită) şi care rămân nepedepsite, dar şi cu sumele de bani pe care acestea le-au dobândit în mod abuziv 
din comiterea unor fapte grave. Astfel, se impune instituirea unor norme punitive împotriva persoanelor care au 
săvârşit fapte 
de corupţie, în vederea recuperării prejudiciilor şi tragerea la răspundere a celor implicaţi în acest tip de fapte. 
Denunţarea unor infracţiuni de mită se face de făptuitorul care regretă fapta 
comisă într-un anumit termen de la comiterea faptei (de exemplu, în termenul propus de 6 luni) iar nu atunci 
când acesta este cercetat pentru alte fapte grave de organele de cercetare penală, seriozitatea şi realitatea unor 
denunţuri fiind în aceste condiţii extrem de discutabilă", se arată în proiectul de modificare a Codurilor Penale. 
"Mai mult, din ce în ce mai mulţi denunţători se răzgândesc pe parcursul derulării procesului penal al persoanei 
denunţate, iar aceste schimbări de depoziţie au fost făcute publice, provocând indignare publică în legătură cu 
acele dosare penale în care s-au dispus şi măsuri preventive. De aceea, prezenta propunere are ca scop pe de o 
parte ca făptuitorul să fie exonerat de răspundere doar dacă denunţă fapta sa de corupţie în primele 6 luni de la 
comitere, iar dacă o denunţă după acest termen să nu mai beneficieze de exonerarea de răspundere penală", 
arată sursa citată. 
Totodată, se vorbeşte despre existenţa unui "stoc" de dosare, ce "reprezintă ameninţări şi forme de şantajare 
pentru anumite persoane, cele mai multe dintre aceste dosare fiind extrem de sumare, neavând probe din care să 
rezulte săvârşire a unor fapte penale, dar în care procurorii refuză să dea soluţii de clasare de teama de a nu fi 
acuzaţi de favorizarea făptuitorului". 
Modificarea legislativă face referire la denunţătorul de serviciu, şi anume, acea persoană care face denunţuri în 
mai multe cauze penale. 
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"De asemenea, prin aceste modificări se intenţionează reducerea elanului denunţătorilor ”de serviciu”, în scopuri 
ilicite şi prevenirea unor cercetări abuzive, pe baza unui probatoriu precar. 
Prin modificarea art. 155 de la pct. 19 se urmăreşte stabilirea unor criterii concrete privind termenul special al 
prescripţiei şi anume obligativitatea comunicării actelor de procedură, comunicare în raport de care se calculează 
termenul de prescripţie. Se impune revenirea la forma iniţială a textului de cod penal, dat fiind faptul că actuala 
reglementare a reprezentat, în ceea ce priveşte protecţia drepturilor şi libertăţilor fundamentale, un regres şi o 
formă de vătămare a acestora şi a condus la situaţii greu de imaginat: persoane faţă de care operase prescripţia în 
vechea reglementare s-au văzut nevoite să răspundă penal pentru infracţiuni în legătură cu care potrivit vechii 
reglementări intervenise prescripţia penală, însă, dată fiind decizia CCR nr. 265/2014 prin care s-a stabilit 
aplicarea în bloc a unuia sau altuia dintre coduri, s-a apreciat, împotriva oricărui principiu de drept, că norma mai 
favorabilă ar fi cea în care răspunderea nu este prescrisă, pentru că unele fapte erau reglementate mai uşor în 
noua reglementar". 
Proiect: În cursul anchetei, interzise comunicările privind faptele şi persoanele vizate 
O altă prevedere cuprinsă în proiectul de modificare a codurilor penale depus în Parlament se referă la interdicţia 
comunicării publice de informaţii, în cursul anchetei sau în camera preliminară, provenind de la autorităţi, 
persoane fizice sau juridice, despre persoanele sau faptele vizate. 
"În cursul urmăririi penale şi al judecării cauzei în procedură de cameră preliminară sunt interzise comunicările 
publice, declaraţiile publice precum şi furnizarea de alte informaţii, direct sau indirect, provenind de la autorităţi 
publice sau orice alte persoane fizice sau juridice referitoare la faptele şi persoanele ce fac obiectul acestor 
proceduri. (..) În cursul urmării penale sau al judecăţii organele de urmărire penală sau instanţa de judecată pot 
comunica public date despre procedurile penale care se desfăşoară doar atunci când datele furnizate justifică un 
interes public prevăzut de lege sau acest lucru este necesar în interesul descoperirii şi aflării adevărului în cauză", 
se arată în document. 
De asemenea, potrivit proiectului, comunicările publice "nu se pot referi la persoanele suspectate sau acuzate ca 
fiind vinovate de săvârşirea unei infractiuni". 
"În cursul procesului penal este interzisă prezentarea publică a persoanelor suspectate de săvârşirea unor 
infracţiuni purtând cătuşe sau alte mijloace de imobilizare sau afectate de alte modalităţi de natură a induce în 
percepţia publică că acestea ar fi vinovate de săvârsirea unor infractiuni", prevede proiectul. 
Comisia specială pentru Legile Justiţiei, condusă de fostul ministru al Justiţiei Florin Iordache, a publicat proiectele 
de modificare a codurilor penale, care vor intra în dezbatere. După ce a modificat legile privind organizarea 
judiciară, organizarea CSM şi statutul magistraţilor, Comisia urmează să aducă modificări codurilor penale şi să 
implementeze în legislaţia românească directiva europeană privind prezumţia de nevinovăţie. 
 
Proiect: Substituirea avocatului ales, doar cu acordul inculpatului 
Potrivit proiectului de modificare a codurilor penale depus în Parlament, substituirea avocatului ales poate fi 
realizată doar cu acordul inculpatului, iar în lipsa acordului acestuia anchetatorii nu pot desemna un avocat din 
oficiu. 
"Substituirea avocatului ales poate fi realizată numai cu acordul inculpatului. În cazul în care nu este permisă 
substituirea avocatului ales, în absenţa avocatului ales organul judiciar nu poate desemna avocat din oficiu. 
Absenţa nejustificată a avocatului nu poate să atragă consecinţe juridice în privinţa inculpatului", este una dintre 
propuneri. 
De asemenea, potrivit documentului, persoana cercetată are dreptul de "a fi încunoştinţat de data şi ora 
efectuării actului de urmărire penală ori a audierii realizate de judecătorul de drepturi şi libertăţi. Încunoştinţarea 
se face prin notificare telefonică, fax, e-mail sau prin alte asemenea mijloace, încheindu-se în acest sens un 
proces- verbal. Absenţa sa nu împiedică efectuarea actului", 
Proiectul prevede că "suspectul sau inculpatul poate participa la efectuarea oricărui act de urmărire penală sau la 
orice audiere, la solicitarea acestuia", iar "în cazul în care martorii sau subiecţii procesuali consideră că au motive 
de temere în legătură cu aceste împrejurări pot solicita, potrivit legii, procurorului sau judecătorului statut de 
persoană ameninţată sau protejată, după caz, atât în faza de urmărire penală cât şi de judecată". 
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"Avocatul suspectului sau inculpatului poate solicita să fie încunoştinţat de data şi ora efectuării actului de 
urmărire penală ori a audierii realizate de judecătorul de drepturi şi libertăţi. Încunoştinţarea se face prin 
notificare telefonică, fax, email sau prin alte asemenea mijloace, cu comunicarea activităţii ce urmează a se 
efectua, indicarea datelor de identitate a persoanei care urmează a fi audiate, cu cel puţin 24 de ore înainte de 
efectuarea activităţii, încheindu-se în acest sens un proces-verbal", este una dintre prevederi. 
Totodată, "avocatul părţilor şi al subiecţilor procesuali principali are dreptul de a solicita consultarea dosarului pe 
tot parcursul procesului penal", drept care "nu poate fi restrâns", iar "în cursul urmăririi penale, procurorul poate 
restricţiona motivat consultarea dosarului, dacă prin aceasta s-ar putea aduce atingere bunei desfăşurări a 
urmăririi penale, pentru o durată de cel mult 20 de zile, de la data solicitării". 
"În vederea pregătirii apărării, avocatul inculpatului are dreptul de a lua cunoştinţă de întreg materialul dosarului 
de urmărire penală în procedurile desfăşurate în faţa judecătorului de drepturi şi libertăţi privind măsurile 
privative sau restrictive de drepturi, la care avocatul participă. Judecarea cererilor privind măsurile preventive nu 
poate începe până la momentul la care avocatului nu i se asigură timpul necesar pregătirii apărării şi numai după 
ce judecătorul se asigură că acesta a avut suficient timp pentru parcurgerea întregului material al dosarului de 
urmărire penală, dar nu mai puţin de 6 ore. Încălcarea acestui drept atrage nulitatea absolută a încheierii de 
dispunere a măsurii preventive", propune iniţiatorul. 
Documentul propune ca organele de urmărire penală şi instanţele de judecată să fie obligate "să asigure 
subiecţilor procesuali principali şi avocatului timpul necesar pregătirii apărării, care nu poate fi mai mic de 3 zile, 
cu excepţia luării sau judecării măsurilor preventive, când termenul nu poate fi mai mic de 6 ore şi înlesnirile 
necesare pregătirii apărării, prin punerea la dispoziţie şi comunicarea întregului material de urmărire penală în 
formă electronică". 
În document se prevede posibilitatea exercitării dreptului de a nu da nicio declaraţie fără ca măsura să poată fi 
utilizată împotriva suspectului sau inculpatului în nicio fază a procesului penal, "neputând constitui o circumstanţă 
personală care să justifice convingerea organelor judiciare că persoana este vinovată de săvârşire infracţiunii 
pentru care este cercetată". 
"Organele judiciare au obligaţia de a asigura exercitarea deplină şi efectivă a dreptului la apărare de către părţi şi 
subiecţii procesuali principali în tot cursul procesului penal cu respectarea principiului egalităţii de arme. 
(..)Încălcarea drepturilor prevăzute la acest articol se sancţionează cu nulitatea absolută a actelor efectuate cu 
nesocotirea acestora", se mai propune în proiect. 
Parlamentarii propun ca judecătorul de cameră preliminară să nu poată judeca în fond sau o cale ordinară sau 
extraordinară de atac cu privire la aceeaşi cauză, iar cel care a participat la judecarea cauzei în fond sau a unei căi 
ordinare de atac nu poate participa la judecarea unei căi extraordinare de atac. 
 
Proiect: Dacă judecătorul e împiedicat să semneze hotărârea, cauza se repune pe rol 
Una dintre prevederile cuprinse în propunerile de modificare a codurilor penale prevede că, în cazul în care unul 
dintre judecători sau asistent judiciar este împiedicat să semneze motivarea, cauza se repune pe rol pentru a fi 
soluţionată de un alt complet de judecată. 
"Dacă vreunul dintre judecători sau asistent judiciar este împiedicat să semneze hotărârea, cauza se repune pe rol 
în vederea soluţionării de un alt complet de judecată. Când împiedicarea priveşte pe grefier, hotărârea se va 
semna de grefierul- şef. În toate cazurile se face menţiune pe hotărâre despre cauza care a determinat 
împiedicarea", se arată la punctul 11 al proiectului de lege privind punerea în acord a prevederilor Legii nr. 
134/2010 privind Codul de procedură civilă. 
Acelaşi proiect prevede că motivarea se redactează de judecătorul sau unul dintre judecători, atunci când 
completul este format din mai mulţi judecători, care a soluţionat procesul. Când în compunerea completului de 
judecată intră şi asistenţi judiciari, preşedintele îl va putea desemna pe unul dintre aceştia să redacteze hotărârea. 
Totodată, hotărârea se redactează în termen de cel mult 30 de zile de la data pronunţării urmând ca în cazuri 
temeinic motivate, acest termen să fie prelungit cu câte 30 de zile, de cel mult două ori, mai prevede proiectul. 
Opinia separată a judecătorului rămas în minoritate, precum şi, când este cazul, opinia concurentă se redactează 
şi se semnează în acelaşi termen. 
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Comisia specială pentru Legile Justiţiei, condusă de fostul ministru al Justiţiei Florin Iordache, a publicat proiectele 
de modificare a codurilor penale, care vor intra în dezbatere. După ce a modificat legile privind organizarea 
judiciară, organizarea CSM şi statutul magistraţilor, Comisia urmează să aducă modificări codurilor penale şi să 
implementeze în legislaţia românească directiva europeană privind prezumţia de nevinovăţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inspecţia Judiciară, o nouă acţiune disciplinară faţă de Kovesi. Abaterea vizează refuzul de a se prezenta la 
Comisia specială de anchetă a Parlamentului 
Inspecţia Judiciară a exercitat, miercuri, o nouă acţiune disciplinară faţă de Laura Codruţa Kovesi, referitor la 
refuzul de a se prezenta în faţa Comisiei speciale de anchetă a Parlamentului. Raportul inspecţiei a fost transmis 
Secţiei pentru Procurori a CSM. 
„Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru manifestări care aduc atingere onoarei profesionale şi prestigiului 
justiţiei săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării atribuţiilor de serviciu şi nerespectarea deciziilor Curţii 
Constituţionale, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. a) şi ş) din Legea nr. 303/2004. În motivarea acţiunii s-
a reţinut că procurorul şef al DNA a încălcat dispoziţiile explicite ale Deciziei Curţii Constituţionale nr. 611 din 03 
noiembrie 2017 prin refuzul de a se prezenta în faţa Parlamentului României - Comisia specială de anchetă a 
Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea aspectelor ce ţin de organizarea alegerilor din anul 2009 şi de 
rezultatul scrutinului prezidenţial şi de a furniza informaţiile solicitate sau de a pune la dispoziţie celelalte 
documente sau mijloace de probă deţinute, utile activităţii comisiei”, a transmis Inspecţia Judiciară, printr-un 
comunicat de presă. 
Reprezentanţii Inspecţiei au mai precizat că acţiunea disciplinară a fost înaintată Secţiei pentru procurori în 
materie disciplinară a Consiliului Superior al Magistraturii care va decide cu privire la răspunderea procurorului şef 
al DNA. 
Aceasta este a treia acţiune disciplinară declanşată de către Inspecţia Judiciară pe numele şefei DNA. 
În urma unor verificări, instituţia a constatat că procurorul şef al DNA a comis două abateri disciplinare după ce şi-
ar fi delegat consilierul judecător, Dana Tiţian, să efectueze controale la două servicii teritoriale. Raportul a fost 
transmis Secţiei pentru Procurori a CSM. 
O altă abatere disciplinară a procurorului şef al DNA, constatată de inspectori, se referă la înregistrările apărute în 
spaţiul public, din timpul unei şedinţe de lucru, pe data de 18 iunie 2017. 
"Procurorul şef al DNA s-a exprimat în sensul combaterii efectelor negative în planul imaginii si credibilităţii 
instituţiei, generate de Decizia CCR 68/2017, prin instrumentarea urgentă a unor dosare „cu miniştri”, de impact 
mediatic, şi-a exprimat dezacordul cu privire la caracterul legal, definitiv şi general obligatoriu al Deciziei CCR 
68/2017 şi a folosit exprimări inadecvate la adresa Curţii Constituţionale şi a unui judecător al Curţii 
Constituţionale, inducând ideea în cadrul opiniei publice că unul din criteriile în funcţie de care se prioritizează 
soluţionarea dosarelor este impactul mediatic al acestora şi calitatea oficială a persoanelor cercetate", spuneau 
inspectorii, într-un comunicat de presă, în ianuarie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Claudiu Manda: Protocolul SRI-ÎCCJ nu are procedură legată de infracţiuni, ci transfer de informaţii tehnice 
Preşedintele Comisiei SRI, Cladiu Manda, a declarat, după vizita de marţi a Comisiei la sediul central al instituţiei 
că protocolul SRI-ÎCCJ, încă în vigoare, conţine date despre "transfer de informaţii tehnice securizate, atunci când 
se vorbea de solicitarea de mandate securizate". 
"Am solicitat să vedem dacă există protocol între SRI şi CSM. Există şi este denunţat. Am solicitat să ne parvină la 
Comisie şi mai este un protocol pe care l-am văzut între ÎCCJ şi SRI. Ne-am uitat cu atenţie pe acest protocol care 
este în vigoare. Nu are niciun fel de procedură legată de infracţiuni, ci are mai degrabă chestiunea de transfer de 
informaţii tehnice securizate, atunci când se vorbea de solicitarea de mandate securizate cu sistem informatizat. 
Nu cred că sunt foarte multe lucruri de discutat aici", a afirmat Manda. 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) şi Inspecţia Judiciară (IJ) au 
încheiat protocoale cu Serviciul Român de Informaţii. Surse judiciare au declarat, pentru agenţia de presă 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
MEDIAFAX, că reprezentanţii Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) au încheiat un protocol cu Serviciul 
Român de Informaţii în anul 2012, protocolul fiind denunţat în 2017. 
Inspecţia Judiciară (IJ) a încheiat, de asemenea, protocol cu Serviciul Român de Informaţii în anul 2016 şi la fel şi 
reprezentanţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), care au semnat şi ei un asemenea document cu SRI, potrivit 
sursei citate. 
Serviciul Român de Informaţii a desecretizat, la sfârşitul lunii martie, protocolul încheiat în anul 2009 cu Parchetul 
de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
În luna octombrie 2017, preşedintele Comisiei SRI, Claudiu Manda, declara că sunt în vigoare 65 de protocoale 
încheiate între Serviciul Român de Informaţii (SRI) şi diverse instituţii ale statului, dar membrii comisiei nu au 
apucat să verifice în ce masură respectivele protocoale respectă legislaţia existentă. 
Totodată, nu mai puţin de 52 de instituţii aveau încheiate protocoale pentru protejarea datelor. Asta după ce cu 
câteva luni înainte Eduard Hellvig, şeful SRI, anunţa că a decis denunţarea tuturor protocoalelor încheiate între 
SRI cu alte instituţii, care nu se corelează cu modificările legislative intervenite de la momentul încheierii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 OFICIAL Viorica Dăncilă a DAT AFARĂ doi oameni dintr-o instituţie importantă: Pe cine a numit în locul 
acestora 
Florin Ursu a fost numit în funcţia publică de conducere de inspector general antifraudă al Direcţiei Generale 
Antifraudă Fiscală (DGAF) din cadrul Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), printr-o decizie a prim-
ministrului Viorica Dăncilă. Totodată, premierul a decis să o elibereze pe Raluca-Maria Ţîncu din funcţia publică de 
conducere de inspector general antifraudă al DGAF din ANAF, conform Agerpres. 
Pe de altă parte, Burduja Dorian a fost numit în funcţia publică de conducere de inspector general adjunct 
antifraudă la Direcţia Regională Antifraudă Fiscală 2 Constanţa - DGAF din cadrul ANAF, printr-o altă decizie a şefei 
Guvernului. De asemenea, premierul a decis eliberarea lui Daniel Marius Zamfiroiu din funcţia publică de 
conducere de inspector general adjunct antifraudă la Direcţia Regională Antifraudă Fiscală 2 Constanţa - DGAF din 
cadrul ANAF. Deciziile au fost publicate miercuri în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Viorica Dăncilă face marele ANUNȚ: s-a lansat în dezbate o lege importantă, promisă de PSD 
Premierul Viorica Dăncilă a anunțat, miercuri, la începutul ședinței de Guvern, că s-a lansat în dezbatere publică 
Legea achizițiilor publice, o lege așteptată de întreg mediul de afaceri. 
”Ministerul de Finanțe a lansat în dezbatere publică legea achizițiilor publice, o lege așteptată, cu modificări 
benefice, care să ridice bariera investițiilor în România. Am avut numeroase discuții cu autoritățile locale, cu 
autoritățile centrale, cu investitorii și am identificat princilalele bariere pe care încercăm să le eliminăm. În cadrul 
Legii vom încerca să eliminăm soluționarea constestațiilor într-un timp atât de lung, vom încerca să reducem 
numărul foarte mare de contestații, dar în același timp vom vrea să restructurăm Agenția Națională a Achizițiilor 
publice și să restructurăm Consiliul Național de Soluționare a Constestațiilor”, a spus Viorica Dăncilă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea: Iohannis spune că majoritatea vrea controlul instituţiilor controlate politic de dumnealui? / 
Preşedintele PSD, replică pentru Iohannis pe tema scăderii salariilor: Este o minciună 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, joi, la Piteşti, întrebat fiind de afirmaţia lui Klaus Iohannis privind 
modificarea legislaţiei din domeniul securităţii naţionale, că acestea sunt necesare în primul rând pentru că sunt 
vechi. 
"Să înţeleg că domnul preşedinte spune că majoritatea parlamentară ar vrea să controleze instituţiile pe care le 
controlează dumnealui politic acum? Tot timpul am fost deschis la consultare numai să avem cu cine. În ceea ce 
priveşte legile securităţii naţionale, dacă cineva crede că nu ar trebui să le modificăm pentru a păstra protocoalele 
sau măcar spiritul protocoalelor, pentru a permite în continuare implicarea unor instituţii care nu au bază legală 
sau constituţională în actul de justiţie, pentru a permite ca anumite instituţii să întreprindă acţiuni care nu au 
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competenţe, să fie sănătos. Noi am vrut să le modificăm în primul rând pentru că sunt vechi", a declarat Liviu 
Dragnea, la Piteşti. 
Liderul PSD spune că majoritatea parlamentară se consultă şi cu şefii de servicii legat de modificări. 
"În ceea ce priveşte consultarea, am avut o discuţie mai demult cu Eduard Hellvig şi dumnealor doresc să se 
modifice, nu am avut onoarea să am o discuţie cu domnul Predoiu (n.r.: SIE), dar sunt convins că şi dumnealor vor 
să se modifice. În primul rând se discută cu ei. Dacă cineva vrea să arunce fumigene, le spun că nu au nicio şansă. 
Se va discuta cu toate instituţiile care acţionează în domeniu. În ceea ce priveşte dorinţa Cotroceniului de a se 
implica, avem toată deschiderea ", a mai spus Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a făcut un apel, miercuri, ca Parlamentul să colaboreze şi cu alte instituţii când 
modifică legislaţia din domeniul securităţii naţionale,afirmând că ”scenariul prost” ar fi ca ”un PSD dornic să 
acapareze toate instituţiile statului să forţeze schimbări” în acest domeniu. 
Plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a adoptat, miercuri, înfiinţarea Comisiei speciale pentru 
modificarea Legilor din domeniul siguranţei naţionale, forul legislativ putând şi iniţia propuneri legislative în 
domeniul securităţii naţionale. 
Înfiinţarea Comisiei speciale a fost adoptată cu 208 voturi "pentru", 92 de voturi "împotrivă" şi trei abţineri. 
Printre obiectivele Comisiei parlamentare speciale se numără: analizarea cadrului normativ actual, elaborarea 
propunerilor de modificare, corelare şi sistematizare a textelor legislative care reglementază materia, elaborarea 
unor proiecte de acte normative în domeniile analizate, centralizarea, în vederea examinării, a iniţiativelor 
legislative care au incidenţă în materia securităţii naţionale, aflate în procedura celor două Camere ale 
Parlamentului. 
Totodată, comisia poate fi iniţiator al propunerilor legislative în domeniul securităţii naţionale, organizează 
dezbaterile asupra acestora şi întocmeşte rapoartele, pentru dezbatere şi adoptare, de către cele două Camere 
ale Legislativului. 
 
Liviu Dragnea, replică pentru Iohannis pe tema scăderii salariilor: Este o minciună 
Liviu Dragnea a spus că este o minciună afirmaţia făcută de preşedintele Klaus Iohannis, conform căreia PSD a 
crescut salariile până le-a scăzut, precizând că nu există, în momentul de faţă, venit mai mic ca în decembrie 2016. 
“Este o minciună. Îmi pare rău. Nici nu mai vreau să folosesc cuvinte mesteşugite. Este a nu ştiu cîta oară când 
spune lucrul acesta asta, este o minciună. Nu există salariu, un venit mai mic decât decembrie 2016. Au început 
miniştri să înceapă să explice, în mod serios, să prezinte realitatea”, a spus Liviu Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a criticat, miercuri, schimbările aduse de PSD nu aduc decât bulversări şi incertitudini, 
afirmând că social-democraţii au mărit salariile până le-a micşorat, iar acum vor să desfiinţeze Pilonul II de pensii. 
”Cred că aceste veşnice schimbări nu aduc decât bulversări şi incertitudini. Am observat că PSD a făcut un hobby 
din a schimba tot ce funcţionează în România, a schimbat sistemul de impozite şi taxe, a mărit salariile până le-a 
micşorat, acum vrea să desfiinţeze pilonul II de pensii, nu este bine aşa. Se poate guverna aşa, dar nu cu rezultate 
bune. Părerea mea e că lucrurile care au fost stabilite pentru mulţi ani şi PSD a fost acolo, în Parlament, nu cred că 
poate să facă abstracţie de faptul că această decizie a fost luată de toţi factorii politici, nu cred că este bine”, a 
declarat Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dă lovitura de grație binomului SRI-DNA: Datele culese de servicii NU pot fi mijloace de probă 
Curtea Constituţională a României aruncă în aer dosarele penale întocmite cu ajutorul SRI, printr-o prevedere din 
motivarea deciziei 91, prin care a admis parţial o excepţie de neconstituţionalitate care se referă la Legea 
nr.51/1991 privind securitatea naţională a României. Potrivit CCR, informațiile culese de servicii, în baza legii 51, 
prin restrângerea unor drepturi și libertăți, nu pot fi mijloace de probă în instanță. 
„(...) dispozițiile legii privind securitatea națională nu conferă calitatea de probă/mijloc de probă datelor și 
informațiilor rezultate din activități specifice culegerii de informații care presupun restrângerea exercițiului unor 
drepturi sau libertăți fundamentale ale omului, autorizate potrivit Legii nr.51/1991. Doar dispozițiile art.139 
alin.(3) din Codul de procedură penală ar putea conferi calitatea de mijloc de probă înregistrărilor rezultate din 
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activități specifice culegerii de informații, autorizate potrivit Legii nr.51/1991, iar nu dispozițiile art.11 lit.d) din 
Legea nr.51/1991”, precizează CCR în paragraful 35 al motivării deciziei 91 din 28 februaroe 2018. 
Vezi AICI motivarea integrală! (.pdf) 
Motivarea se referă la decizia prin care CCR a admis excepţia de neconstituţionalitate cu privire la dispoziţiile 
articolului 3 litera f) din actul normativ supus controlului, conform căruia constituie ameninţări la adresa 
siguranţei naţionale a României "subminarea, sabotajul sau orice alte acţiuni care au ca scop înlăturarea prin forţă 
a instituţiilor democratice ale statului ori care aduc atingere gravă drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale 
cetăţenilor români sau pot aduce atingere capacităţii de apărare ori altor asemenea interese ale ţării, precum şi 
actele de distrugere, degradare ori aducere în stare de neîntrebuinţare a structurilor necesare bunei desfăşurări a 
vieţii social-economice sau apărării naţionale". 
Precizarea din motivarea deciziei CCR merge mult dincolo de obiectul sesizării. Practic, decizia ar putea nu doar să 
anuleze unele probe din dosare penale, ci și să facă foarte dificilă valorificarea în instanță a viitoarelor informații 
obținute din filaje și interceptări. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Consens între Dragnea şi Iohannis privind alocările pentru armată. Tăriceanu l-a primit conform cutumei 
oficiale pe şeful statului, la primul Summit Parlamentar al Formatului Bucureşti (B9) 
Senatul găzduieşte de marţi, pentru o perioadă de trei zile, primul Summit Parlamentar al Formatului Bucureşti 
(B9), un eveniment organizat de preşedintele forului superior al Legislativului, Călin Popescu Tăriceanu şi de 
Stanislaw Karczewski, mareşalul Senatului Republicii Poloneze. În calitate de gazdă a evenimentului, preşedintele 
Senatului l-a primit pe şeful statului Klaus Iohannis, în pofida relaţiilor încordate între cei doi precum şi a 
boicotului la care a apelat al doilea om în stat pentru evenimentele de la Cotroceni. 
Preşedintele Klaus Iohannis a spus, miercuri, în cadrul discursului de la Summit-ul Parlamentar al Formatului 
Bucureşti (B9), că susţine menţinerea angajamentului de a aloca 2% din PIB pentru armată. 
“Formatul s-a dovedit foarte util pe teme de securitate, precum şi contributare active la securitatea NATO în 
întregul său. Ceea ce ne-a adus împreună, au fost percepţiile similare privind riscurile de securitate actuale. (…) 
Menţinerea şi consolidarea coeziunii, unităţii şi solidarităţii aliate rămân esenţiale. Acţionând împreună în această 
manieră astăzi găzduim unităţi şi componente ale sistemul de apărare aliat. Participăm la misiuni NATO, în 
Afganistan. Ne-am implicat activ în PESCO. Suntem implicaţi activ în dezbaterile conceptuale şi în procesul al 
rolului UE în domeniu, participând la misiunile civile ale UE, atât în zona vestică şi sudică. Care poate fi, aşadar, 
dar rolul parlamentelor naţionale în cadrul acestei platformei? Desigur, pornind de la generică, de a asigura liantul 
cu societatea pentru. Totodată, parlamentelor naţionale din statele din cadrul B9 le reine asumarea 
responsabilităţii în cadrul NATO, mai ales aprobând bugete în susţinerea mai ambiţioasă a. Susţin memţinerea 
angajamentului de a aloca 2% din PIB pentru armată. Acesta a fost un angajament al meu încă de când am 
devenit preşedinte şi a avut susţinere şi acord al tuturor actorilor politici”, a declarat Klaus Iohannis. 
 
Dragnea: Alocarea a 2% din PIB pentru apărare ne permite să ne pregătim pentru situaţii neprevăzute 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, că Parlamentul sprijină activitatea 
Guvernului în acţiunile legate de siguranţă naţională şi că alocarea a 2% din PIB pentru armată face ca Executivul 
să respecte angajamentele României în cadrul NATO. 
 
"Doresc să reconfirm faptul că Parlamentul României acordă sprijin deplin activităţilor Guvernului legate de 
securitatea naţională. Cel mai bun exemplu este angajamentul privind continuarea alocării procentului de 2% din 
PIB pentru apărare. Acest buget permite Guvernului să îndeplinească angajamentele României în cadrul NATO 
referitoare la fonduri, contribuţii şi capabilităţi. Permite, totodată, continuarea programelor noastre de înzestrare 
a sectorului apărării şi îndeplinirea misiunilor forţelor armate, atât în plan naţional, cât şi internaţional. Cel mai 
important lucru, alocarea a 2% din PIB pentru apărare ne permite să ne pregătim pentru situaţii neprevăzute, 
având în vedere evoluţiile mediului de securitate din flancul estic al Alianţei", a afirmat Dragnea la summit-ul B9 
care are loc miercuri la Palatul Parlamentului. 
El a adăugat că este binevenită creşterea prezenţei NATO la Marea Neagră. 
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"Respectarea legislaţiei internaţionale în domeniul securităţii este o necesitate, violarea acesteia afectând grav 
echilibrul de securitate şi capacitatea noastră de a acţiona în calitate de furnizori de securitate. 
Considerăm că profilul regiunii Mării Negre este esenţial pentru agenda NATO. În acest sens am apreciat mai 
multe discuţii care au avut loc între aliaţi şi parteneri despre Marea Neagră, în marja summitului NATO iulie 2018. 
Din perspectiva noastră, a României, creşterea prezenţei NATO la Marea Neagră prezintă o importanţă deosebită. 
Ea a fost concretizată până în prezent printr-o serie de măsuri vizând intensificarea cooperării în domeniul 
terestru, aerian şi maritim", a completat Liviu Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a spus, miercuri, în cadrul discursului de la Summit-ul Parlamentar al Formatului 
Bucureşti (B9), că susţine menţinerea angajamentului de a aloca 2% din PIB pentru armată. 
“Formatul s-a dovedit foarte util pe teme de securitate, precum şi contributare active la securitatea NATO în 
întregul său. Ceea ce ne-a adus împreună, au fost percepţiile similare privind riscurile de securitate actuale. (…) 
Menţinerea şi consolidarea coeziunii, unităţii şi solidarităţii aliate rămân esenţiale. Acţionând împreună în această 
manieră astăzi găzduim unităţi şi componente ale sistemul de apărare aliat. Participăm la misiuni NATO, în 
Afganistan. Ne-am implicat activ în PESCO. Suntem implicaţi activ în dezbaterile conceptuale şi în procesul al 
rolului UE în domeniu, participând la misiunile civile ale UE, atât în zona vestică şi sudică. Care poate fi, aşadar, 
dar rolul parlamentelor naţionale în cadrul acestei platformei? Desigur, pornind de la generică, de a asigura liantul 
cu societatea pentru. Totodată, parlamentelor naţionale din statele din cadrul B9 le reine asumarea 
responsabilităţii în cadrul NATO, mai ales aprobând bugete în susţinerea mai ambiţioasă a. Susţin memţinerea 
angajamentului de a aloca 2% din PIB pentru armată. Acesta a fost un angajament al meu încă de când am 
devenit preşedinte şi a avut susţinere şi acord al tuturor actorilor politici”, a declarat Klaus Iohannis. 
La Summit-ul Parlamentar al Formatului Bucureşti (B9) participă şi preşedintele Klaus Iohannis, co-inţiator al 
Formatului Bucureşti (B9). Eveniment se desfăşoară în intervalul 17-19 aprilie, la Bucureşti şi este organizat de 
Călin Popescu Tăriceanu, preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu şi de Stanislaw Karczewski, mareşalul 
Senatului Republicii Poloneze. 
La finalul Summit-ului va fi adoptată o declaraţie, pe 19 aprilie, prin care se reafirmă rolul Formatului Bucureşti ca 
platformă de consultare şi dialog în materie de securitate a statelor de pe flancul estic al NATO, în susţinerea şi 
definirea obiectivelor lor strategice. 
La eveniment participă şi delegaţiile parlamentelor statelor membre ale Formatului Bucureşti: Bulgaria, Cehia, 
Estonia, Letonia, Lituania, Polonia, Slovacia, România şi Ungaria, precum şi oaspeţi de onoare - Gerard Larcher, 
preşedintele Senatului Republicii Franceze, Paolo Alli, preşedintele Adunării Parlamentare a NATO, David Hobbs, 
secretarul general al AP NATO, generalul Curtis Scaparrotti, SACEUR NATO, generalul Nicolae Ciucă, şeful Statului 
Major al Armatei. 
Sesiunea inaugurală are loc, miercuri, în sala Constantin Stere. Sunt invitaţi să ia cuvântul co-iniţiatorii pilonului 
parlamentar al Formatului Bucureşti (B9) şi oaspeţii de onoare, după care vor urma două sesiuni de lucru. Vor fi 
prezente delegaţiile parlamentelor statelor membre ale Formatului Bucureşti: Bulgaria, Cehia, Estonia, Letonia, 
Lituania, Polonia, Slovacia, România şi Ungaria, precum şi oaspeţi de onoare - Gerard Larcher, preşedintele 
Senatului Republicii Franceze, Paolo Alli, preşedintele Adunării Parlamentare a NATO, David Hobbs, secretarul 
general al AP NATO, generalul Curtis Scaparrotti, SACEUR NATO, generalul Nicolae Ciucă, şeful Statului Major al 
Armatei. 
Printre participanţi se numără şi Matti Saarelainen, director al Centrului European de Excelenţă pentru 
Combaterea Ameninţărilor Hibride, şi Tomas Valasek, directorul Carnegie Europe, invitaţi să facă prezentări la 
sesiunea de dezbateri. 
"În contextul evoluţiilor internaţionale actuale, Summitul parlamentar B9 reprezintă un element important al 
demersurilor de diplomaţie parlamentară, la nivel multilateral. Pilonul parlamentar B9 urmăreşte facilitarea de 
poziţii convergente, prin consolidarea rolului parlamentelor naţionale, în problematica de securitate şi apărare. 
Organizarea Summitului parlamentar B9 transmite un mesaj unitar şi coerent referitor la întărirea flancului estic al 
NATO, în pregătirea Summitului NATO de la Bruxelles, în iulie 2018", informează sursa citată. 
Subiectele discutate vor fi legate de prezenţa viitoare a NATO, postura defensivă şi de descurajare, 
responsabilităţi comune, combaterea terorismului, mobilitatea militară, percepţiile referitoare la ameninţările cu 
care sunt confruntate ţările participante, consolidarea legislativă în materie de apărare. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Dăncilă, despre demararea ediţiei a şasea a internshipului lansat de Guvern pentru studenţi şi tineri 
absolvenţi: Mă bucur că suntem la a cincea ediţie 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, demararea intershipului, afirmând că se bucură că acest program a 
ajuns la cea de-a cincea ediţie, în condiţiile în care programul a ajuns la cea de-a şasea ediţie. 
”În cadrul şedinţei vom vorbi despre internship. Mă bucur că suntem la a cincea ediţie a intershipului lansat de 
Guvernul României pentru studenţi şi tineri absolvenţi. Prin acest internship care se va desfăşura între 16 iulie şi 
14 septembrie tinerii vor putea să se familiarizeze cu lucrul în administraţia centrală”, a spus la începutul şedinţei 
de guvern premierul Viorica Dăncilă. 
Ea a mai spus că 200 de tineri vor putea să-şi desfăşoare activitatea în cadrul guvernului, ministere sau instituţii 
subordonate autorităţilor centrale. ”Condiţiile de participare vor fi făcute publice şi profit să le urez tuturor 
tinerilor care vor participa la acest internship mult succes”, a adăugat premierul. 
Potrivit site-ului intership.gov.ro, programul a ajuns la a şasea ediţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ce spune Klaus Iohannis despre zvonurile privind preluarea şefiei Consiliului European 
Klaus Iohannis a comentat, miercuri, în Parlamentul României, zvonurile apărute în spaţiul public conform cărora 
ar fi interesat de preluarea Preşedinţiei Consiliului European, şeful statului spunând că se simte confortabil în 
postura de preşedinte al României. 
“Eu acum sunt preşedintele României şi mă simt foarte confortabil în această postură”, a răspuns Klaus Iohannis 
unei întrebări legate de posibilitatea de a prelua funcţia de preşedinte al Consiliului European. 
Consiliul Naţional al PNL a decis duminică, 11 martie, să îl susţină pe actualul preşedinte Klaus Iohannis, dacă va 
candida pentru un nou mandat prezidenţial, şi pe preşedintele PNL Ludovic Orban pentru poziţia de premier, dacă 
partidul va câştiga viitorul scrutin parlamentar. 
În spaţiul public au apărut informaţii privind posibila preluare a funcţiei de preşedinte al Consiliul European de 
către preşedintele Klaus Iohannis. În prezent funcţia este ocupată de Donald Tusk. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANRE: România să se decidă urgent ce face cu gazele din Marea Neagră 
România trebuie să decidă de urgenţă dacă doreşte să utilizeze gazele din Marea Neagră în industria autohtonă 
sau doar vrea să obţină venituri din tranzitul acestor gaze pe teritoriul ţării noastre, recomandă oficialii 
Autorităţii Naţionale de Reglementare în Energie (ANRE). 
 
"Este crucial să ştim cum va arăta economia României în 2030 sau 2050 şi o eventuală strategie energetică să se 
bazeze pe această viziune economică. Pentru că este un lucru să ai câteva milioane de consumatori - de energie 
electrică, gaze, energie termică, nu contează despre ce vorbim - şi să modelezi un sistem energetic pe un consum 
majoritar casnic şi este alt lucru să ai o economie bazată pe servicii şi iarăşi este un alt lucru dacă te gândeşti că ai 
vrea să ai o industrie care consumă cantităţi importante din energie", a spus miercuri Zoltan Nagy-Bege, 
vicepreşedinte ANRE, potrivit Agerpres.ro. 
El a precizat că România va avea foarte multe de câştigat dacă va fi luată decizia de extracţie a gazelor din Marea 
Neagră. 
"Este evident că aceste proiecte vin cu un plus, fie că vorbim de extracţia de gaze din Marea Neagră, fie că vorbim 
de conducta BRUA. Cu un plus de producţie de gaze, cu un plus de resursă de gaze, dacă vorbim despre BRUA. Şi 
ar trebui să ne decidem ce ar trebui să facem cu acest surplus de gaze. Vrem doar să treacă prin România înspre 
vest sau sud, nu contează, sau am dori să se consume acele gaze în România. Evident că şi un tranzit de gaze 
aduce plus valoare României, dar dacă acele gaze se consumă în industrie şi se produce ceva, acea plus valoare 
este incomparabil mai mare decât nişte servicii simple de tranzit", a susţinut Nagy-Bege. 
Potrivit acestuia, o decizie în acest sens trebuie luată urgent, întrucât producţia de gaze din Marea Neagră este 
aşteptată să înceapă în 2020-2021. 
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El a mai spus că România ar trebui să aibă propria viziune şi strategie de dezvoltare, nu să se limiteze la a se plia 
pe ce se decide la Comisia Europeană sau în alte foruri externe. 
 
"Mi-aş mai dori un lucru de la această strategie: cooperare sau implicare. Având în vedere că, în final, din ce ştiu, 
această strategie va fi aprobată prin hotărâre de Guvern, mi-aş dori ca acel vot în Guvern să nu fie doar o ridicare 
de mână din partea celorlalte ministere. Mi-aş dori să fie implicate şi celelalte ministere", a arătat 
vicepreşedintele ANRE. 
 
Anterior, în aceeaşi conferinţă, Doru Vişan, secretar de stat în Ministerul Energiei, a declarat că România ar putea 
folosi o parte din gazele din Marea Neagră pentru a produce electricitate într-o nouă centrală la Deva, zonă pe 
unde va trece şi viitoarea conductă BRUA. 
 
La Deva există deja o termocentrală unde se utilizează huilă extrasă din Valea Jiului. Vişan a argumentat că există 
un dezechilibru de producţie a energiei între partea de nord şi cea de sud a ţării. 
 
"Pe lângă capacitatea de la Iernut (centrală pe care o construieşte Romgaz - n.r.), va trebui să păstrăm unul-două 
grupuri pe cărbune la Deva, în funcţie de constrângerile de mediu, dar, foarte important, să dezvoltăm o investiţie 
nouă acolo, un ciclu mixt, similar cu cel de la Iernut, pe gaze, în contexul derulării proiectului BRUA, care va trece 
prin acea zonă. Folosirea gazelor din Marea Neagră trebuie să o asigurăm şi în aceste capacităţi", a mai spus 
Vişan. 
 
El a dat asigurări că Ministerul Energiei va finaliza noua strategie energetică a României până la sfârşitul acestui 
an. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Seminarul "Redefinirea contextului de securitate în Europa de Sud-Est - o abordare de la Bucureşti", la Palatul 
Cotroceni 
Palatul Cotroceni va găzdui, joi, seminarul "Redefinirea contextului de securitate în Europa de Sud-Est - o 
abordare de la Bucureşti", lucrările urmând să fie deschise de preşedintele Klaus Iohannis. 
 
În cadrul reuniunii, oficiali, experţi, analişti şi reprezentanţi ai industriei apărării din România şi SUA vor discuta 
despre evoluţiile mediului de securitate pe Flancul estic al NATO şi modalităţile concrete de contracarare a 
riscurilor, ameninţărilor şi provocărilor aferente. 
 
Totodată, dezbaterea îşi propune să evidenţieze contribuţia şi aşteptările României cu privire la securitatea 
regională, în contextul Summitului NATO din iulie. 
 
Seminarul va cuprinde două paneluri, moderate de general-locotenentul Ben Hodges, fost comandant al forţelor 
americane din Europa (noiembrie 2014 - decembrie 2017), în prezent expert al Centrului pentru Analiza Politicilor 
Europene (CEPA), şi respectiv de Peter Doran, preşedintele CEPA. 
 
Seminarul "Redefinirea contextului de securitate în Europa de Sud-Est - o abordare de la Bucureşti" este organizat 
de think tank-ul american Center for European Policy Analysis. 
 
CEPA este un institut de cercetare non-profit şi non-partizan, dedicat studiului Europei Centrale şi de Est. Fondat 
în 2005, CEPA este unicul think-tank american a cărui activitate este concentrată exclusiv asupra statelor şi 
societăţilor europene.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Întrevedere a ministrului de Externe, Teodor Meleşcanu cu vicepreşedintele Consiliului Prezidenţial libian, 
Ahmed Maatig 
Ministrul afacerilor externe, Teodor Meleşcanu, a avut miercuri o întrevedere cu Ahmed Maatig, vicepreşedintele 
Consiliului Prezidenţial, viceprim-ministrul Guvernului de Acord Naţional al Statului Libia, în cadrul vizitei oficiale 
pe care şeful diplomaţiei române o efectuează în Libia. Potrivit MAE, în cursul convorbirilor, ministrul Teodor 
Meleşcanu a evocat raporturile tradiţionale dintre cele două ţări şi a subliniat importanţa relansării dialogului 
politic pentru revitalizarea colaborării bilaterale în ansamblu. A reiterat, de asemenea, poziţia ţării noastre de 
sprijinire a suveranităţii, independenţei, integrităţii teritoriale şi unităţii naţionale a Libiei, în baza Acordului Politic 
Libian semnat la Skhirat, context în care a evidenţiat necesitatea soluţionării crizei libiene pe cale paşnică, 
anunţă Agerpres. 
Ministrul de externe român a afirmat, de asemenea, disponibilitatea instituţiilor româneşti de a oferi expertiză în 
domenii precum afaceri interne sau situaţii de urgenţă. Viceprim-ministrul Maatig a prezentat evoluţiile recente 
din Libia, din perspectiva eforturilor Guvernului de Acord Naţional de a ameliora situaţia de securitate din ţară. A 
prezentat, totodată, aspecte economice, exprimând în acest sens aprecierea pentru oferta României de a furniza 
expertiză în diverse domenii de interes pentru Libia, în principal agricultură şi educaţie. 
Cei doi demnitari au abordat, de asemenea, teme regionale şi internaţionale, sens în care ministrul român de 
externe a exprimat disponibilitatea României de a sprijini proiectele UE de asistenţă pentru Libia, în special în 
contextul viitoarei Preşedinţii a României a Consiliului Uniunii Europene. 
Şeful diplomaţiei române a avut şi întrevederi, separate, cu Omar Al-Bashir Al-Tahir, ministrul sănătăţii, Nasser 
Fadelallah Al Dersi, ministrul economiei, şi cu Osman Abdel Jalil, ministrul educaţiei, cu care a abordat teme 
specifice ale cooperării bilaterale sectoriale. Interlocutorii libieni au apreciat că expertiza României în procesele 
de tranziţie politică şi economică, acumulată în ultimii 28 ani, poate fi utilă în procesul de transformare 
instituţională a Libiei, sens în care au manifestat interes pentru iniţierea unei colaborări în domeniile care se 
înscriu în aria de responsabilitate, informează MAE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 EXCLUSIV Guvernul României discută serios mutarea ambasadei României din Israel de la Tel Aviv la 
Ierusalim/ Reacție din MAE 
Guvernul României a discutat în ședința de guvern din 18 aprilie 2018 un Memorandum privind mutarea 
Ambasadei României din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim (cu mențiunea specială Ierusalimul de Vest - cel 
recunoscut oficial la ONU ca facând parte din Israel). Memorandumul a fost prezentat în ședința de guvern de 
George Ciamba, secretarul de stat din MAE pentru pentru afaceri bilaterale și strategice în spațiul euroatlantic. 
Contactat de STIRIPESURSE.RO secretarul de stat în MAE, George Ciamba, a declarat că ”Nu comentez! NU 
vreau să vorbesc despre asta”. La insistențele reporterului stiripesurse.ro dacă a prezentat sau nu 
Memorandumul privind mutarea Ambasadei Romaniei, George Ciamba a repetat că pe această temă nu vrea să 
vorbească și ne-a indicat să vorbim în altă parte și a închis telefonul. 
Liviu Dragnea spune că vrea această mutare. ”Susțin mutarea ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. Ce 
așteptăm, să mute Isrel capitala? Stăm cu personalul diplomatic să facă naveta...”, a spus liderul PSD. 
Potrivit documentului consultat de STIRIPESURSE mutarea nu ar fi una iminentă, dar ar fi una angajantă. Titlul 
memorandumului prezentat membrilor Guvernului ducea la o decizie iminentă, dar conținutul documentului era 
unul mai mult analitic. Era prezentată situația actuală și posibilele opțiuni, dar se insista pe actualul tablou din 
Orientul Mijlociu, pozițiile din Uniunea Europeană și relațiile speciale ale României cu anumite state cheie. 
Este un prim act al guvernului în care se pune problema chiar atât de direct și surse din cadrul Guvernului susțin 
pentru STIRIPESURSE.RO că are o legătură directă cu vizita pe care în luna mai premierul Viorica Dăncilă o va face 
la Ierusalim unde se va întâlni cu premierul Benjamin Natanyahu. 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului a refuzat să comenteze azi zvonurile din presă spunând că el personal nu a 
văzut un asemenea document. Surse din cadrul Guvernului susțin că documentul a fost prezentat în cadrul 
ședinței de guvern, dar documentul a fost imediat retras pe motiv că nu se dorește scurgerea lui în presă. 
Discuțiile nu sunt noi și ele au fost confirmate chiar de premierul israelian într-un interviu recent pentru 
STIRIPESURSE.RO că astfel de discuții există, dar nu a înnaintat o dată anume. 
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Până în acest moment doar SUA și Guatemala au anunțat public că vor muta ambadadele de la Tel Aviv la 
Ierusalim. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Eurostat: România este campioana Europei la creşterea preţurilor, cu o majorare de 4% a IAPC 
România este pe primul loc în ceea ce priveşte rata anuală a inflaţiei în martie 2018, înregistrând o creştere de 4% 
a Indicelui Armonizat al Preţurilor de Consum (IAPC), arată datele communicate miercuri de Eurostat. 
Biroul de statistică al Comisiei Europene - Eurostat - ia în calcul IAPC, astfel că în raportarea citată apare o inflaţie 
de 4% în martie 2018 în România, în loc de 5% cât fusese Indicele Preţurilor de Consum (IPC). 
Cele mai mari rate anuale ale inflaţiei s-au înregistrat în România (4%), Estonia (2,9%), Slovacia şi Lituania (ambele 
2,5%), iar cele mai scăzute rate anuale au fost în Cipru (-0,4%), Grecia (0,2%) şi Danemarca (0,4%). 
Comparativ cu luna februarie, rata anuală a inflaţiei a scăzut în şase state membre, a rămas stabilă în şase şi a 
crescut în cincisprezece state. 
Rata anuală a inflaţiei în zona euro a fost de 1,3% în martie 2018, de la 1,1% cât înregistra în februarie, iar în 
aceaşi perioadă din anul precedent rata a fost 1,5%. 
În Uniunea Euopeană, inflaţia a fost de 1,5% în martie 2018, în creştere faţă de 1,4% cât înregistra în februarie, iar 
în aceaşi perioadă din anul precedent rata a fost de 1,6%. 
În martie 2018, cea mai mare contribuţie la rata anuală a inflaţiei din zona euro a provenit din servicii (0,67 
puncte procentuale), urmată de alimente, alcool şi tutun (0,41 puncte procentuale), energie (0,20 puncte 
procentuale) şi produse industriale non-energetice (0,07 puncte procentuale). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MApN/Vizita generalului Curtis M. Scaparrotti în România - discuţii privind evoluţia securităţii pe flancul sudic 
şi estic al NATO 
 
Generalul Curtis M. Scaparrotti, comandantul suprem al Forţelor Aliate din Europa (SACEUR), a efectuat miercuri 
o vizită oficială în România la invitaţia şefului Statului Major al Apărării, generalul Nicolae Ciucă, prilej cu care cei 
doi oficiali au discutat despre evoluţia situaţiei de securitate pe flancul sudic şi estic al NATO. 
 
Potrivit unui comunicat al MApN, transmis AGERPRES, la întrevederea dintre cei doi au fost abordate subiecte 
care au vizat "evoluţia situaţiei de securitate pe flancul sudic şi estic al NATO, dar şi din zona extinsă a Mării Negre 
şi a Balcanilor de Vest, evoluţia procesului de transformare a Armatei României, precum şi activităţile ce urmează 
a se desfăşura în comun de către militarii români şi militarii Forţelor Aliate din Europa, în anul 2018". 
 
De asemenea, au fost discutate detaliile privind evoluţia capabilităţilor militare ale Armatei României, care sunt 
generate de alocarea, pentru apărare, a unui procent de 2% din PIB, menţionează sursa citată. 
 
Generalul Nicolae Ciucă i-a mulţumit generalului Curtis M. Scaparrotti pentru sprijinul pe care România l-a primit 
cu privire la iniţiativele din flancul sudic al Alianţei şi l-a asigurat de sprijinul Armatei României ca parte 
contributoare la securitatea şi stabilitatea euroatlantică, informează MApN. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Răzvan Burleanu A CÂȘTIGAT un nou mandat la șefia FRF 
Voturi exprimate 254, 
Voturi valide 254 
Ilie Drăgan, 0 voturi 
Marcel Pușcaș 8 voturi 
Ionuț Lupescu 78 de voturi 
Răzvan Burleanu 168 de voturi 
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Răzvan Burleanu a câștigat un nou mandat la șefia FRF! Conform primelor informații, Burleanu l-a învins detașat 
pe Ionuț Lupescu, nemaifiind nevoie de un alt tur de vot. Burleanu a intrat în istorie în marite 2014, când a 
câștigat primul său mandat de 4 ani la conducerea Federației Române de Fotbal. 
Conform primelor informații, Burleanu a primit peste 150 de voturi, în condițiile în care avea nevoie de 128 din 
cele 254. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul Elveţiei prelungeşte un an restricţiile pe piaţa muncii pentru cetăţenii români 
Guvernul federal din Elveţia a dispus, miercuri, prelungirea timp de un an a restricţiilor pe piaţa muncii elveţiană 
pentru cetăţenii români şi bulgari, informează publicaţia Corriere del Ticino. 
În şedinţa desfăşurată miercuri, Guvernul federal de la Berna a luat decizia de principiu privind prelungirea 
restricţiilor temporare pentru români şi bulgari, urmând ca o ordonanţă executivă în acest sens să fie adoptată la 
începutul lunii mai. 
În mai 2017, Guvernul Elveţiei a dispus activarea unei clauze prevăzute în Acordul cu Uniunea Europeană care 
prevede introducerea în mod temporar a unor restricţii pe piaţa muncii elveţiană pentru cetăţenii români şi 
bulgari. 
Elveţia a eliminat, de la 1 iunie 2016, toate restricţiile pe piaţa muncii impuse cetăţenilor români şi bulgari, însă 
măsurile de limitare a imigraţiei pot fi reintroduse unilateral în cazul în care se constată un aflux de imigranţi din 
cele două ţări. "În cazul în care imigraţia din România şi Bulgaria va depăşi cu 10% media ultimilor trei ani, pe 1 
iunie 2017 sau cel târziu pe 1 iunie 2018, Consiliul Federal va putea introduce noi restricţii pe piaţa internă a 
muncii, valabile până pe 31 mai 2019", avertiza Guvernul de la Berna în aprilie 2016. 

 
În momentul aderării României şi Bulgariei la Uniunea Europeană, Elveţia introdusese restricţii privind accesul 
cetăţenilor celor două state pe piaţa muncii, eliminate însă formal în iunie 2016. Elveţia nu este membră a Uniunii 
Europene, dar face parte din Zona Economică Europeană şi din Spaţiul european de liberă circulaţie Schengen. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Oficial rus: Răspunsul Moscovei la sancţiunile impuse împotriva Rusiei va fi punctual şi dureros 
Valentina Matvienko, preşedintele Consiliului Federaţiei, Camera superioară a Parlamentului rus, a declarat, 
miercuri, că răspunsul Moscovei la sancţiunile impuse de SUA împotriva Rusiei va fi ”punctual şi dureros”, 
relatează site-ul agenţiei Tass. 
”Răspunsul Moscovei la sancţiuni va fi punctual, dureros şi fără sensibilitate faţă de ţările care au impus sancţiuni 
împotriva Rusiei. Sancţiunile sunt o sabie cu două tăişuri, iar cei care le adoptă, mai ales împotriva unor ţări 
precum Rusia, îşi asumă riscul unor consecinţe serioase”, a declarat Marvienko. 
Preşedintele Consiliului Federaţiei a adăugat că Rusia va adopta contrasancţiuni la începutul verii. 
Statele Unite au adoptat recent o serie de măsuri punitive la adresa Rusiei, inclusiv expulzarea mai multor zeci de 
diplomaţi ruşi ca reacţie la atacul neurotoxic din Marea Britanie, şi a impus sancţiuni împotriva a 24 de cetăţeni 
ruşi, printre care şi aliaţi ai lui Putin, în legătură cu imixtiunile Moscovei în scrutinul prezidenţial american şi alte 
"activităţi maligne". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Donald Trump: Întâlnirea dintre Mike Pompeo şi Kim Jong-un a decurs foarte bine 
Preşedintele Statelor Unite, Donald Trump, a confirmat, miercuri, că Mike Pompeo, actual director CIA şi 
nominalizarea pentru funcţia de secretar de Stat al SUA, s-a întâlnit cu Kim Jong-un în Coreea de Nord, precizând 
că întâlnirea dintre cei doi a decurs foarte bine, relatează Politico.eu. 
”Mike Pompeo s-a întâlnit săptămâna trecută cu Kim Jong-un în Coreea de Nord. Întâlnirea a decurs foarte bine şi 
s-a format o relaţie bună. Detaliile despre summit sunt în curs de elaborare. Denuclarizarea va fi un lucru 
important pentru lume, dar şi pentru Coreea de Nord”, a scris Trump pe Twitter. 
Informaţia privind vizita lui Pompeo în Coreea de Nord a apărut în presa americană la doar câteva ore după ce 
Trump a anunţat că SUA şi Coreea de Nord au purtat discuţii directe ”la nivel foarte înalt”. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ultima întâlnire directă dintre oficiali ai SUA şi Coreei de Nord a avut loc în anul 2000, când secretarul american de 
Stat Madeleine Albright s-a întâlnit cu Kim Jong Il. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Recep Erdogan convoacă alegeri prezidenţiale şi parlamentare în Turcia 
Turcia va organiza alegeri parlamentare şi prezidenţiale anticipate pe 24 iunie, a anunţat miercuri preşedintele 
Recep Tayyip Erdogan, citat de publicaţia Hurriyet. 
"Chiar dacă preşedintele şi Guvernul lucrează la unison, suntem confruntaţi la orice pas cu bolile vechiului 
sistem", a declarat Recep Erdogan într-un discurs rostit miercuri la Ankara. 
"Evoluţiile din Siria şi din alte zone relevă urgenţa de a trece la noul sistem executiv pentru a adopta măsurile 
necesare unui viitor mai puternic al ţării noastre", a explicat Erdogan. 
Recep Erdogan va implementa noul sistem constituţional prezidenţial, eliminând postul de prim-ministru şi 
centralizând puterea prin funcţia de preşedinte. 
(Sursa: Mediafax) 
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